
 

ZÁPIS Z 22. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021–2023) 

06. 04. 2023, Vysoké učení technické v Brně, Rektorát VUT 

 

Přítomni: 23 

 

Delegáti a delegátky: 15 

Boj E. (SLU), Boňko M. (UK), Braun V. (ŠAVŠ), Dostál O. (PRIGO), Farník M. (ČVUT), Hala M. (VŠCHT), Hanzlík 

J. (UTB), Horváth M. (VUT), Hromek L. (UHK), Kořínek M. (VŠB-TUO), Kříž P. (UJEP), Laurenčíková J. (UPCE), 

Říčanová V. (MENDELU), Solak D. (MUNI), Staněk Š. (VŠE) 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 2 

Brendl M. (UNOB), Heger A. (PEUNI) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 6 

Krupa M. (UJEP), Ryšanová N. (PRIGO), Sláma J. (ČVUT), Thiel K. (MENDELU), Večeřová J. (VŠB-TUO), Vrubel 

Š. (UPCE) 

 

1. ZAHÁJENÍ 

Schůzi zahájil předseda M. Farník a rektor VUT L. Janíček, který přivítal všechny členy pléna na půdě VUT. 

M. Farník zkonstatoval usnášeníschopnost a požádal přítomné, aby schválili skrutátory ve složení: M. 

Horváth a M. Hala.   

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory ve složení: M. Horváth a M. Hala. 

PRO: 14 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

M. Farník následně představil program 22. schůze a požádal o jeho schválení v následující podobě: 

Program jednání: 

1. Schválení programu 22. schůze 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje program 22. schůze. 

2. Schválení zápisu z 21. schůze 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje zápis z 21. schůze SK RVŠ. 

3.  Informace z Předsednictva SK RVŠ 

 Návrh usnesení: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

4. Informace z Předsednictva RVŠ 



 

5. Standard školitele 

6. Informace z komisí a pracovních skupin 

7. Různé 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 22. schůze.  

PRO: 14 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

M. Farník poděkoval za schválení programu a požádal o schválení zápisu z 21. schůze. 

 

Usnesení č. 3: SK RVŠ schvaluje zápis z 21. schůze SK RVŠ.  

PRO: 14 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

M. Farník poděkoval za schválení zápisu a přešel k dalšímu bodu jednání. 

 

2. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ 

V rámci organizace Komory informoval M. Farník o plánované změně Statutu RVŠ pro splnění podmínek 

členství SK RVŠ v ESU. Dále informoval o proběhlé schůzi Předsednictva SK RVŠ, na které rozdělili úkoly do 

konce stálého zasedání. Z reprezentativní činnosti informoval o konferenci „Jak se vlastně učí na VŠ?“, 

která proběhla pod hlavičkou NAÚ a také o účasti zástupců SK RVŠ na European Students‘ Convention ve 

Švédsku. Z další aktivity Předsednictva SK RVŠ informoval o setkání s „Díky, že můžem“ ohledně předávání 

Ceny Jana Opletala, o schůzce se zakladatelem Registru praxí, o účasti na setkání reprezentací s ministry 

k problematice nízkých mezd ve vysokém školství a závěrem informoval o podpoře iniciativy Hodina 

pravdy. Závěrem otevřel diskusi a následně požádal o schválení usnesení. 

Usnesení č. 4: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ.  

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

M. Farník informoval, že na P RVŠ byl schválen rozpočet RVŠ pro rok 2023 i Zprávy o hospodaření RVŠ pro 

rok 2023. Dále informoval o vyjádření k průmyslovým doktorátům. 

 

4. STANDARD ŠKOLITELE 



 

M. Farník prezentoval finální verzi dokumentu Standard školitelky/školitele, který může být inspirací pro 

vytváření standardu na vysokých školách. Poděkoval KDS i ČAD za aktivitu a čas, který tomu věnovali a 

odprezentoval hlavní body z dokumentu: 

• povinný roční objem konzultací a maximální počet vedených doktorandek a doktorandů 

• požadavky na školitelku/školitele (hodnocení, seberozvoj, odbornost) 

• role školitelky/školitele v přijímacím řízení a při obhajobách, důraz na zapojení do komunity, 

předávání a splňování nejvyšších etických a morálních principů 

• principy supervize – mentor, manažer, odborník ve výzkumu 

 

Celý dokument je zveřejněn na webu SK RVŠ. 

 

5. INFORMACE Z KOMISÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

PRASK ZZ: J. Sláma prezentovat závěry z European Students‘ Convention.  D. Solak informoval o BM ESU 

v Gruzii, kam byli delegováni J. Sláma a L. Pray. V souvislosti s BM ESU informoval o volbě nového 

prezidenta, předsednictva a výkonného výboru. Dále informoval o dotazníku pro ESU a o setkání se 

zástupci ISIC. 

KDS: M. Hala informoval o schůzce KDS, kde proběhla domluva na vnitřním fungování, proběhlo rozdání 

úkolů – zejména těch, které souvisí s doplněním textu o činnosti KDS na web SK RVŠ. Dále sdělil, že pořád 

nedostali výsledky ankety Doktorandi 2021. 

LK: J. Sláma informoval, že byl v rámci své funkce delegován do pracovní skupiny zákona 130 o vědě, 

výzkumu a inovacích, v rámci které se diskutuje paragrafové znění. 

KVS: M. Farník v zastoupení T. Remla informoval o jednání KVS dne 14. dubna, na kterém se budou probírat 

především plány na tento rok. 

PRASK PR: M. Farník požádal, aby všichni členové poslali M. Tesařové kontakt na 

šéfredaktora/šéfredaktorku univerzitního časopisu – cílem je nabídnout rozhovor na každé univerzitě 

s delegátem/náhradníkem delegáta o aktivitách SK RVŠ. S přípravou PRASK PR pomůže a poskytnou i 

podkladové materiály. 

 

6. RŮZNÉ 

M. Farník informoval, že je naplánovaná schůzka s ministrem Jurečkou na 9. května 2023. Proběhla diskuse 

ohledně odvolání děkana Ševčíka (VŠE), dále diskuse ohledně klíče přerozdělování rozpočtu na 

univerzitách, či diskuse o existenci prospěchových stipendiích na soukromých vysokých školách. Závěrem 

https://www.skrvs.cz/o-nas/aktuality/predstavujeme-standard-skolitele/


 

proběhlo přihlašování nových členek a členů do komisí a pracovních skupin. M. Farník poděkoval všem za 

účast a uzavřel jednání. 

 

 

Zapsala: Ing. Anna Kruljacová, MSc, tajemnice 

Za správnost: Ing. Michal Farník, předseda 

  Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


